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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2018. április 19-ei, 

munkaterv szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella és Torma 

Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Módi Miklós, Süli Ildikó és Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 7 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

62/2018. (IV.19.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2018. 

április 19-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

 
Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2018. április 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

2. Egyebek 
 

Zárt ülés: 

3. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2018. április 24-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 
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Átfogó értékelés az önkormányzat 2017. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásról  

 

dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést, mely a korábbi évekhez hasonló tartalommal bír. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, néhány szám kivételével valóban hasonló a 

beszámoló. A gyermekvédelemben a szolgáltató központok létrehozásával az ellátotti kör azonos 

maradt, nem változott sok minden. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével,4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

63/2018. (IV.19.) ESZB határozata 

az „Átfogó értékelés az önkormányzat 2017. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásról” című előterjesztés véleményezéséről  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Átfogó értékelés az önkormányzat 2017. évi 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásról” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Hajléktalan Ellátó egység és az Időseket Ellátó egység 

szakmai programjainak módosítása 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a két ellenőrzés során feltárt hiányosságok 

megszüntetése miatt kellett módosítani a két szakmai programot. A hajléktalan ellátó telephely 

vonatkozásában a működési engedély nem tartalmazott arra vonatkozó adatot, hogy a népkonyha 

milyen adagszámot működtet, az előző szakmai programban viszont ez szerepelt. Az ellátás 

igénybevételének módjánál szerepelnie kell a nyitvatartási időnek, melyet kiegészítettek. Probléma 

volt a panaszok gyakorlásának módjával is, mivel a szakmai programban és a házirendben nem 

egyformán szerepelt a két dolog. A házirend nem tartalmazta azt a pontot, hogy először az 

intézményvezetőhöz kell fordulni, majd a fenntartóhoz. Ez szintén korrigálásra került. Az időseket 

ellátó telephely vonatkozásában az volt a probléma, hogy a szakmai programban ápolási terv szerepelt 

a gondozási terv helyett. Mivel ápolást nem végeznek, ezért ezt a szót cserélni kellett, továbbá a 

felmondási szabályok között csak az szerepelhet, hogy a felmondást írásban lehet kezdeményezni, 

szóban nem. A novemberi módosításhoz képest ezen adatokban történt változás. 

 

dr. Mátics István elnök véleménye szerint ezeket a különbségek a szőrszálhasogatás témakörbe 

sorolandók, főként azért, mert ismerve az időseket ellátó egységek összetételét, ápolás és gondozás 

között nagy különbség nincs.  

 
Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 
A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

64/2018. (IV.19.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Hajléktalan Ellátó egység és az Időseket Ellátó egység 

szakmai programjainak módosítása” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Hajléktalan 

Ellátó egység és az Időseket Ellátó egység szakmai programjainak módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló 2018. évi támogatási megállapodások 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, az előterjesztés a pedagógusok és az egészségügyi dolgozók 

elismerését tartalmazza az idei évre. Tegnap a MOSB ülésen a pedagógusok érdekében emeltek 

kifogásokat, a dolgozóknak nyújtott támogatást késve kapták meg. Az egészségügyi dolgozók 

elismerése a Semmelweis napra és az év végére esik. Ezzel kapcsolatban nem tud kifogásról. 

A tegnapi ülésen a javaslat az volt, hogy az összeg utalás után meghatározott időpontban (15 napon 

belül) el is jusson a dolgozókhoz. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, befogadva a MOSB javaslatát, a ma kiküldendő végleges anyagokba 

ezt a javaslatot beillesztették.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről a MOSB ülésen elhangzott javaslattal kiegészítve.  
 

A bizottság a kiegészített előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

65/2018. (IV.19.) ESZB határozata 

„A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló 2018. évi támogatási 

megállapodások” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére 

irányuló 2018. évi támogatási megállapodások” című kiegészített előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Egyebek 

 

dr. Mátics István elnök tájékoztatta a bizottság tagjait, hogy dr. Veréb Attila fogorvos nem kérte 

szerződése módosítást, hanem helyettesítésre vonatkozó kiegészítést kért a járási tiszti főorvostól, 

akinek a véleménye alapján az OEP a kérést átvezette, így helyettesként szerepel az érintett doktornő. 

Véleménye szerint nyomon kell követni, hogy a módosított szerződésnek megfelelően történik-e majd 

a helyettesítés. Ha igen, akkor jogszerűen jártak el. 

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, telefonon keresték meg az ÁNTSZ-ből azzal, hogy majd kérni fogják 

az önkormányzat véleményét a működési engedély módosításához. Azonban a kérelem nem érkezett 

meg. Sikerült megtudnia, hogy módosult a működési engedély, bekerült egy 4. orvos, mint helyettesítő 

a szerződésbe. Az ÁNTSZ-től az önkormányzat hivatalosan még meg sem kapta a működési engedély 

módosítást. Az OEP-et kérte, hogy küldjenek belőle egy példányt. Eljárás szempontjából ez érdekes 

eljárás volt az ÁNTSZ részéről. Elmondta még, azt az információt kapta, hogy a doktornő a környei 

feladatellátás megszűntetését kérte a munkáltatójától, ez április 1-jével meg is történt, így Környén 

már nincs praxisa. 
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A bizottság tagjai ezt követően a gyermekorvosok megnövekedett terheiről egyeztettek.  

 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, a bizottság kérése az volt, hogy a többletterhet az 

önkormányzat vállalja át, ha van rá mód.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, az orvosoknak van a képviselő-testület általi támogatásuk, erre való 

hivatkozással a 2018. évi támogatásnál ezt kompenzálhatják. Tény, hogy növekedett a jövedelmük, de 

tartós helyettesítés van, panaszügyek nincsenek, erőn felül teljesítenek. Azt a költségvetési sort, ami a 

támogatásukra van, azt megemelhetik. Nem javasolta teljes egészében az összeget átvállalni, hiszen 

növekedett a bevételük, de a támogatással a terheket kompenzálhatják. Lehet az orvosoknak más 

vállalkozása is, tény az, hogy az idei évben 40 %-kal csökkent a finanszírozásuk. Ha csak ezt veszik 

figyelembe, erre lehet kalkulálni egy támogatási összeget.  

 

dr. Mátics István elnök elmondta, hogy dupla degresszió áll be ebben az esetben, így csökken a 

finanszírozás. Kétszer annyi munkáért kétszer annyi bér járna, jelen esetben háromszor annyi 

munkáért jár kétszer annyi bér. Csak veszítenek, dicsérendő, hogy így dolgoznak. Javasolta, hogy a 

harmadik gyermekorvos esetében is vizsgálják meg a magasabb támogatás lehetőségét. 

 

Dr. File Beáta jegyző az ételdobozzal kapcsolatban elmondta, korábban az a döntés született, hogy a 

Polgármesteri Hivatal mellé legyen kihelyezve. A hivatal munkatársainak javaslata azonban az, hogy 

más helyre tegyék az ételdobozt. Ez a város központi része, ahol rendezvények vannak, nagy a 

forgalom. A Szociális Szolgálattal és alapítványokkal egyeztettek. Az adományokkal a régi városrészt 

nagyban lefedik, ezért az a javaslat, hogy a Népekbarátsága utca és a tópart felöli részen, esetleg a 

SPAR mögötti területre lehetne elhelyezni a dobozt. Erre kért állásfoglalást. A doboz lábakon álló 

lenne, nem a földre lenne elhelyezve, az a szervezet, aki Tatabányán is működteti ezt a tevékenységet, 

15 önkéntessel vállalta, hogy Oroszlányban is karbantartják a dobozt. Csak tartós élelmiszerek 

jöhetnek számításba, azok lejárati dátumát figyelik, csak a helyszín kijelölését kérték meghatározni.  

 

Ezt követően a bizottság tagjai a helyben kiosztott térképet tanulmányozták. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag a Spar oldala és a gyógyszertár közötti területre, a sövény mellé 

javasolta kihelyezni a dobozt. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, ha a bizottság támogatja, akkor polgármester úr meg tudja adni az 

engedélyt. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a tatabányai doboz kihelyezése is sok problémát 

okozott. Véleménye szerint érdemes lenne olyan helyre kihelyezni, ahol köztéri kamera is van. Így az 

is látszana, ki az, aki szemetel. Lesz olyan is, aki nem úgy fogja használni, ahogy kell.  

 

Ezt követően a bizottság tagjai a szóba került területekről egyeztettek. 

 

A bizottság tagjai javasolták, hogy a szervezetnek ajánljanak fel több helyszínt és abból válasszanak. 

(katolikus templom és a rendőrség között, a kis Spar mellett, valamint Borbálán a volt 

takarékszövetkezet mellett) 
 

dr. Mátics István elnök elmondta, megkeresték a városkörnyéki településeken antibébi tablettát 

szedők tragikus halálesetek miatt, hogy a város az esetleges hemofília vizsgálatokhoz hozzá tudna-e 

járulni. Időt kért, hogy tájékozódjon az ügyben. Ez nem szokványos és nem 100 %-os szűrés. A rizikó 

csoportot lehetne szűrni, aminek a laborvizsgálati díja 12 E Ft körül van. Ki kell szűrni, hogy mennyi a 

rizikócsoportban lévő személyek száma.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető kérdése az volt, hogy mely korosztályról lehet szó? 
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dr. Mátics István elnök elmondta, a rizikókört meg kell határozni, akkor tudnak tovább lépni. A 

következő bizottsági ülésre adatokkal fog készülni. Ha a város úgy dönt, akkor egy összeggel 

megfinanszírozhatja a szűrést.  

 
További kérdés, hozzászólás nem volt, 16 óra 15 perckor a bizottság nyílt ülését bezárta és zárt ülést 

rendelt el.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


